
Protokół Nr XVI/19 
z XVI sesji Rady Miejskiej w Sokółce 

w dniu 25 listopada 2019 r.

PROJEKT

Obrady rozpoczęto o godzinie 15.20, zakończono o godzinie 16:55 
Przewodniczył Piotr Karol Bujwicki Przewodniczący Rady Miejskiej 
Protokółowała Joanna Korzeniewska -  inspektor w Wydziale Ewidencji i Organizacji

Obecni:
1/ Radni: wg załączonej listy obecności.
2/ Burmistrz Sokółki Ewa Kulikowska, Zastępca Burmistrza Adam Marian Kowalczuk, 
Zastępca Burmistrza Adam Juchnik, Pełnomocnik Burmistrza Antoni Stefanowicz- wg 
załączonej listy obecności.,
3/ Sekretarz, Skarbnik, Kierownicy Wydziałów Urzędu Miejskiego, jednostek organizacyjnych 
Gminy, przewodniczący rad osiedli, sołtysi oraz zaproszeni goście - wg załączonej listy 
obecności -wg załączonej listy obecności.
Informację o terminie i miejscu sesji podano do wiadomości publicznej poprzez wywieszenie 
na tablicy ogłoszeń oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.

Porządek obrad:
1. Otwarcie sesji.
2. Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 2020 r.
3. Projekt uchwały w sprawie Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi na rok 

2020.
4. Projekt uchwały w sprawie zmiany składu Rady Fundacji „Sokolski Fundusz Lokalny” na lata 

2016-2019.
5. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
6. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych.
7. Zamknięcie sesji.

Przebieg posiedzenia.
Ad. 1
Otwarcie sesji.
Przewodniczący otworzył obrady XVI Sesji Rady Miejskiej informując o prawomocności 
obrad.
Przewodniczący Rady przedstawił informację wynikającą z procedury nagrywania i transmisji 
dźwięku oraz obrazu z przebiegu sesji Rady Miejskiej w Sokółce.

Radny T.Tolko zwrócił uwagę, że po raz kolejny jest zwołana sesja nadzwyczajna. 
Przewodniczący Rady P.Bujwicki wyjaśnił, iż sesja jest zwołana na wniosek Pani Burmistrz. 
Od następnego roku postaramy się wprowadzić pewne unormowania w pracy rady. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek posiedzenia .
Radni jednogłośnie przyjęli porządek posiedzenia.

Ad.2
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Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 2020 r. przedstawił 
Sekretarz Piotr Romanowicz.
Opinia Komisji Oświaty -  pozytywna.
Dyskusji nie było.

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały.
Radni 18 głosami „za” przyjęli uchwałę.

Ad.3
Projekt uchwały w sprawie Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi na rok 
2020 przedstawił Sekretarz Piotr Romanowicz, wraz z autopoprawką dotyczącą dodania w 
załączniku w punkcie priorytety słów: „w tym wspieranie działań w zakresie pomocy 
żywieniowej dla najbiedniejszych mieszkańców gminy Sokółka”.
Opinia Komisji Oświaty -  pozytywna.
Dyskusji nie było.

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały.
Radni 18 głosami „za” przyjęli uchwałę.

Ad.4
Projekt uchwały w sprawie zmiany składu Rady Fundacji „Sokolski Fundusz Lokalny” na lata 
2016-2019 przedstawił Sekretarz Piotr Romanowicz.
Opinia Komisji Oświaty -  pozytywna.
Dyskusji nie było.

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały.
Radni 18 głosami „za” przyjęli uchwałę.

Ad. 5
Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
przedstawiła Pani Skarbnik Elżbieta Ziętek.
Radny D.Supronik zgłosił w imieniu mieszkańców wniosek o wykreślenie z projektu uchwały 
wszystkich punktów dotyczących podwyżek stawek dla mieszkańców. Zwrócił również uwagę, 
że można znaleźć oszczędności w innych działkach np. w promocji gdzie jest prawie 500 000 
zł., kolejny wydatek to prawie pół miliona na wynagrodzenia.
Pani Burmistrz Ewa Kulikowska wyjaśniła, że na wynagrodzenia jest zaplanowane 380 tys. zł. 
Radny K.Puszko poprosił o zaprezentowanie na przykładzie o ile procent wzrośnie podatek dla 
zwykłego mieszkańca.
Pani Burmistrz Ewa Kulikowska wyjaśniła, ze od ponad 7 lat nie były podnoszone podatki w 
gminie sokółka. Jeśli byśmy co roku podnosili podatek o stopę inflacji to wyszło by to 
zdecydowanie więcej niż teraz proponujemy. Dodał również, że jest coś takiego jak instytucja 
ulg, umorzeń lub rozłożenia na rat i z tego korzystają i przedsiębiorcy i mieszkańcy.
Skarbnik E.Ziętek wyjaśniła, że jeśli chodzi stawkę za budynek mieszkalny jest to wzrost o 
15,9 % a jeśli chodzi o grunty jest to wzrost o 40 %.
Radny K.Puszko zapytał o negocjacje ze związkiem pracodawców i przedsiębiorców a czy z 
innymi przedsiębiorcami były prowadzone rozmowy? Czy nie powinno się tego również 
skonsultować z mieszkańcami, zwłaszcza że niedawno wzrosła opłata za odpady.
Pani Burmistrz Ewa Kulikowska wyjaśniła, ze nikomu się nie podoba jak podnosi się podatki. 
W gminie nie były podnoszone od ponad 7 lat.
Radny K.Krokos zapytał czy też będzie podwyżka dla pracowników oświaty i czy jest to 
związane z podwyżką od nowego roku najniższej krajowej.
Radny R.Rybiński zwrócił uwagę, że licząc inflację od 2014 r. jest to ok. 5 % a nie 40%.
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Radny T.Tolko zwrócił uwagę, że po podwyżkach cen dla przedsiębiorców zostaną 
podwyższone ceny usług. Należy przyjrzeć się wydatkom w budżecie. Jest dużo inwestycji 
które są przeszacowane. Podobnie znacznie wzrosły koszty pracy urzędu przez wzrost 
wynagrodzenia. Radny również zwrócił uwagę na przenoszenie zadań do innych jednostek ze 
względu na to że brakuje miejsca w urzędzie. Dodatkowo zatrudnione są osoby które mieszkają 
w Białymstoku i to na stanowiskach kierowniczych.
Radny J.Panasiuk zwrócił uwagę, że nikt nie chce podwyżek ale każdy chce mieć asfalt. W 
poprzedniej kadencji przekazywaliśmy pieniądze dla powiatu. Przez 4 lata 11 min zł. Gmina 
od powiatu nic nie dostała.
Pani Burmistrz Ewa Kulikowska dodała, że podatków nie trzeba było by podnosić gdyby nie 
przekazywanie pieniędzy dla powiatu. Pani Burmistrz zwróciła również uwagę, ze jest problem 
z pozyskaniem wyspecjalizowanych pracowników. Bo nikt nie chce pracować za 3 000 zł. 
netto.
Pełnomocnik A.Stefanowicz dodał, że odnośnie sprzedaży nieruchomości jest zasada że 
sprzedajemy tylko raz bez obniżania ceny. Na ten rok jest 400 tys. zł. ze sprzedaży. W tej chwili 
jest zapotrzebowanie kopalni na wykup dróg wewnętrznych do kopali. Kolejnym etapem jest 
zapewnienie w studium większej części terenów pod przemysł i mieszkaniówkę. Kolejnym 
etapem jest wybudowanie bloku komunalnego i socjalnego następnie przeniesienia 
mieszkańców z budynków w najgorszym stanie przystąpienie do sprzedaży nieruchomości. 
Radny J.Panasiuk zgłosił wniosek formalny o zakończenie dyskusji.
Radna H.Czaplejewicz zwróciła uwagę, ze stoimy przed faktem podwyżki dla mieszkańców o 
40%. Nikt nie będzie mówił, że to Pani Burmistrz podwyższyła bo to radni podnoszą ręce, Były 
podwyżki za śmieci teraz od nieruchomości. Można było te stawki trochę zmniejszyć. 
Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o zamkniecie dyskusji.
Radni 10 głosami „za” przy 9 „wstrzymujących się” przyjęła wniosek.
Opinia Komisji Finansów pozytywna wraz z wnioskami poprawkami w § 1 pkt. 1 lit. a oraz w 
pkt. 2 lit. c.
Przewodniczący poddał pod głosowanie poprawki Komisji Finansów.
Radni 5 głosami „za” przy 7 „przeciw” i 7 „wstrzymujących się” odrzucili wniosek.
Wniosek radnego Supronika o wykreślenie z projektu uchwały stawkę dotyczącą mieszkańców. 
Radni 8 głosami „za” przy 10 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” odrzucili wniosek.

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały.
Radni 10 głosami „za” przy 9 „przeciw” przyjęli uchwałę.

Ad.6
Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
przedstawiła Pani Skarbnik Elżbieta Ziętek.
Opinia Komisji Finansów- pozytywna.

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały.
Radni 10 głosami „za” przy 9 „przeciw” przyjęli uchwałę.

Ad.7
Zamknięcie sesji.

W związku z wyczerpaniem porządku, obrady Sesji w dniu dzisiejszym zostały zakończone. 

Protokołowała Przewodniczył
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Joanna Korzeniewska Piotr Karol Bujwicki

Szczegółowe nagrania z w/w posiedzenia dostępne są na stronie internetowej Urzędu 
Miejskiego w Sokółce.
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